

A/143/2-P.3

25 تشرين الثاني/نوفمبر 2021

الجمعية العامة

البند 2

## النظر في طلبات إدراج بند طارئ

### في جدول أعمال الجمعية العامة

طلب إدراج بند طارئ

في جدول أعمال الجمعية العامة الـ 143 للاتحاد البرلماني الدولي

مقدم من قبل وفد المكسيك

في 25 تشرين الثاني/نوفمبر 2021، تلقى الأمين العام طلباً ووثائق مرفقة من وفد المكسيك، لإدراج بند طارئ في جدول أعمال الجمعية العامة الـ 143 بعنوان:

"دفع عجلة التنمية الإقليمية للبلدان التي تشهد مستويات عالية من الهجرة الدولية".

وسيجد المندوبون في الجمعية العامة الـ 143 مرفقاً نصّ المراسلة لتقديم الطلب (ملحق رقم 1)، وكذلك مذكرة تفسيرية (ملحق رقم 2) ومشروع قرار (ملحق رقم 3) تأييداً لذلك.

وسيطلب من الجمعية العامة الـ 143 اتخاذ قرار بشأن طلب وفد المكسيك، يوم السبت، 27 تشرين الثاني/نوفمبر 2021.

و بموجب أحكام القاعدة 11 (الفقرة 1) من لوائح الجمعية العامة، يجوز لأي عضو في الاتحاد البرلماني الدولي أن يطلب إدراج بند طارئ في جدول أعمال الجمعية. ويجب أن يرفق هذا الطلب بمذكرة تفسيرية موجزة ومشروع قرار يحدد بوضوح نطاق الموضوع الذي يشملته الطلب. وتقوم أمانة الاتحاد البرلماني الدولي بإبلاغ جميع الأعضاء بهذا الطلب وبأي وثائق من هذا القبيل على الفور.

إضافة إلى ذلك، تنص القاعدة 11 (الفقرة 2) من لوائح الجمعية العامة على ما يلي:

- (أ) يجب أن يتناول طلب إدراج بند طارئ حالة دولية هامة حدثت مؤخراً تستلزم اتخاذ إجراء عاجل من جانب المجتمع الدولي، والتي يكون من المناسب أن يعرب الاتحاد البرلماني الدولي عن رأيه وحشد الاستجابة البرلمانية. ولقبول مثل هذا الطلب ينبغي أن يحصل على ثلاثي الأصوات المشاركة في التصويت؛
- (ب) لا يجوز للجمعية أن تدرج في جدول أعمالها سوى بند طارئ واحد، وفي حال حصول عدة طلبات على الأغلبية المطلوبة، يقبل الطلب الذي يحصل على أكبر عدد من الأصوات الإيجابية؛
- (ج) يجوز لمقدمي طلبين أو أكثر لإدراج بند طارئ ضمّ مقترحاتهم في طلب واحد، إذا كانت المقترحات الأساسية، تنصبّ على الموضوع نفسه؛
- (د) لا يجوز أن يدرج في مشروع القرار، المتعلق بالبند الطارئ، موضوع مقترح بعد أن يسحبه مقدموه، أو إذا رفضته الجمعية، ما لم تكن هناك إشارة واضحة له في الطلب وفي عنوان الموضوع الذي أقرته الجمعية.

مراسلة موجهة إلى الأمين العام من قبل  
السيناتور جوفانا ديل كارمن بانويولوس دي لا تورري، مجلس الشيوخ في المكسيك

المكسيك، 23 تشرين الثاني/نوفمبر 2021

سعادة الأمين العام،

وفقاً لأحكام المادة 14 (الفقرة 2) من النظام الأساسي للاتحاد البرلماني الدولي، والمادة 11 (الفقرة 1) من لوائح الجمعية العامة، يشرفني أن أقدم لكم طلباً لإدراج بند طارئ في جدول أعمال الجمعية العامة الـ 143 للاتحاد البرلماني الدولي، التي ستعقد في مدريد، إسبانيا، من 27 إلى 29 تشرين الثاني/نوفمبر 2021، حول موضوع:

"دفع عجلة التنمية الإقليمية للبلدان  
التي تشهد مستويات عالية من الهجرة الدولية".

وتجدون مرفقاً مذكرة تفسيرية موجزة ومشروع قرار يحددان إطار الموضوع الذي يشمل هذا الطلب.

وتفضلوا بقبول فائق الاحترام،

(السيدة) جوفانا ديل كارمن بانويولوس دي لا تورري، سيناتور

(التوقيع)

مجلس الشيوخ في المكسيك

## دفع عجلة التنمية الإقليمية للبلدان التي تشهد مستويات عالية من الهجرة الدولية

### ملدكرة تفسيرية مقدمة من قبل وفد المكسيك

يعتبر التعاون الدولي العنصر الأساسي لحل المشاكل في منطقتنا. يشكل إعداد آليات ملائمة أولية، وذلك عبر الحوار، والاتفاق، لحماية أكثر الأشخاص ضعفاً الذين يعيشون في حالة عدم مساواة خطيرة في أمريكا اللاتينية ومنطقة البحر الكاريبي.

وأدت جائحة كوفيد-19 إلى تفاقم أوجه انعدام المساواة في مختلف بلدان منطقتنا إثر تغييرها بشكل كامل للتعليم، والاقتصاد، وعالم العمل، والمجتمع. وتظهر تقديرات اللجنة الاقتصادية لأمريكا اللاتينية ومنطقة البحر الكاريبي أن 209 مليون شخص يعيشون في الفقر في المنطقة في نهاية العام 2020، ولقد ازداد العدد 22 مليون مقارنة بالسنة السابقة. بالرغم من ذلك، لا تشكل الجائحة السبب الوحيد لأزمة الفقر الشديدة، وأوجه انعدام المساواة التي تؤثر في ملايين الناس الذين يعيشون بين ريو برافو، وباتاغونيا.

وأغرقت مختلف أنواع أوجه الاختلالات في النظام الاقتصادي العالمي ملايين الأشخاص في الفقر، والفقر الشديد، أو استضعفوا بسبب الحرمان الاجتماعي. في الوقت عينه، برزت انتهاكات لحقوق السكان الاقتصادية، والاجتماعية، والثقافية مما أدى إلى بداية لعملية تفكك النسيج الاجتماعي.

فعلى سبيل المثال، في حالة المهاجرين من هايتي، تفاقمت أزمة الفقر، والافتقار إلى الفرص في البلد إثر الهزة الأرضية التي حصلت في العام 2010، ولم يشهد الشعب الهايتي بعدها أي تطورات منذ أكثر من 10 سنوات.

ولقد سبب هذا الوضع، في السنوات الـ11 الفائتة، تشتت المهاجرين الهايتيين في أمريكا اللاتينية، ولقد أسفر عن صور مروعة للمهاجرين الهايتيين على حدود المكسيك، والولايات المتحدة حيث يأملون أن يحصلوا على اللجوء. باختصار، ما نعيشه اليوم هو نتيجة لعملية دامت عقداً ولم ينجح خلالها هؤلاء الأشخاص في إيجاد فرص الحياة، والأمن في أمريكا اللاتينية، ومنطقة البحر الكاريبي.

ويتمثل العامل الإضافي في أمريكا اللاتينية، ومنطقة البحر الكاريبي في المجموعات المسلحة، والمنظمة التي تستفيد من هذا الفقر، وتوظف الشباب لتعزيز هذه المنظمات. وترى ذلك الأجيال الجديدة التي تعيش في ظروف صعبة اقتصادياً، والتي ليس لديها إلا القليل من آفاق التحسين، بمثابة خيار للنجاة إما للهروب من مكانها الأصلي بسبب العنف، والفقر، أو للانضمام إلى منظمة إجرامية.

فعلى سبيل المثال، منذ العام 2014، ازداد عدد المهاجرين من هندوراس، وغواتيمالا، والسلفادور الذين يطالبون اللجوء إلى المكسيك والولايات المتحدة بشكل كبير. لقد بلغ العنف في شمال أمريكا الوسطى مستويات تنذر بالخطر، كما هو بارز في المثال المؤسف لسان بيدرو سولا، في هندوراس، الذي يعتبر مكان غير آمن على الإطلاق إذ إنها تقع 87.14 جريمة قتل لكل 100,000 سكان. يعتبر الواقع ملحاً إذ إننا نواجه أزمة إنسانية خطيرة في أمريكا الوسطى، ومنطقة البحر الكاريبي.

ومن أجل التوضيح، من لا يمكنه أن يحصل على احتياجاته الأساسية واحتياجات التطوير الشخصي، والمهني، سيغادرون بلد منشئهم، وجذورهم، وأسرهم، وأصدقائهم، وممتلكاتهم ليهاجروا إلى بلد آخر. تعتبر الهجرة ظاهرة اجتماعية ناجمة عن حاجة الناس إلى الأمن، وإمكانيات التغلب على الفقر، والعجز في بلد منشئهم.

وبالنسبة للهجرة في القارة الأمريكية، إن أولئك الذين يهاجرون إلى الولايات المتحدة الأمريكية عبر ذهابهم في رحلة يتعرضون خلالها إلى مخاطر وصعوبات تهدد سلامتهم البدنية، وحياتهم، أملين التوصل إلى ما يسمى بـ"الحلم الأمريكي"، ليس إلا مسألة البحث عن عمل لائق لإعالة أسرهم.

ويمكن للبرلمانات أن تعمل في سبيل حماية حقوق الإنسان للمهاجرين الذين يلتمسون الحماية الدولية. تعرف اتفاقية العام 1951 الخاصة بوضع اللاجئين وبروتوكولها للعام 1967 مصطلح "لاجئ"، وتحدد حقوقه وكذلك، تنص على واجب الدول بحمايتهم.

ويتعين علينا أن نعالج الأسباب الهيكلية للهجرة. في هذا الصدد، قررت حكومة المكسيك وضع سياسات وتنفيذها تهدف إلى توفير مناطق للتنمية الاقتصادية، وكذلك، لتنفيذ برامج الرفاهية الاجتماعية كي يتمكن الناس من التمتع بالعيش في بلدان منشئهم بدلاً من أن يضطروا إلى الهجرة بسبب الفقر، والتهميش.

ويتمثل ذلك ببرنامج "Sembrando vide" (زراعة بذور الحياة) مثلاً الذي يهدف في الأساس إلى تحويل المجتمعات الريفية إلى قطاعات استراتيجية من خلال تطوير المناطق الريفية لزيادة إنتاجية المناطق منخفضة الإنتاج هذه، وضمان التنمية الإقليمية المستدامة قصيرة، ومتوسطة، وطويلة الأمد. رحب بالبرنامج المبعوث الخاص للولايات المتحدة ترحيباً كاملاً والتزم بالتعاون من أجل أن ينفذ البرنامج في أمريكا الوسطى.

ومن جهة رئيس الولايات المتحدة السيد جوزيف بايدن، اتفق مع رئيس المكسيك السيد أندريس مانويل لوبيز أوبرادور على تعزيز برنامج الشباب بينون المستقبل "Youth the Constructing Future"، في هندوراس، الذي يقدم فرصاً لإدماج الشباب المهني لتعزيز فرصهم للتطوير المهني.

وعلينا أن نكافح الأسباب الهيكلية للهجرة، والتخلي عن سياسات كره الأجانب. يجب أن يرد الاحترام لمبادئ عدم الإعادة القسرية، وعدم الرفض على الحدود، وعدم احتجاز الأطفال، والمراهقين، ووحدة الأسرة باعتبارها العناصر الأساسية لسياسات الهجرة.

فدعونا نمضي قدماً مع نموذج يقدم الحماية الكاملة لحقوق المهاجرين، وطالبي اللجوء عبر التعاون الدولي، باعتباره وسيلة يمكنها حل الأسباب الهيكلية للهجرة التي تجبر آلاف الناس إلى الفرار من بلدانهم.

## دفع عجلة التنمية الإقليمية للبلدان التي تشهد مستويات عالية من الهجرة الدولية

### مشروع قرار مقدم من قبل وفد المكسيك

إن الجمعية العامة الـ 143 للاتحاد البرلماني الدولي،

- (1) إذ تعرب عن بالغ قلقها إزاء التهميش والاستبعاد والعنف السائد عالمياً ضد السكان المهاجرين الذين يتمتعون بالحماية الدولية،
- (2) وإذ إنها مقتنعة بأن السلم والأمن والتنمية مترابطتين بشكل وثيق،
- (3) وإذ تقر بأن الهجرة ظاهرة عالمية تسببها الظروف الاجتماعية والاقتصادية التي يواجهها الناس في بلد منشئهم،
- (4) وإذ تشير إلى انعدام الأمن الذي تعاني منه حالياً مختلف مناطق العالم، وبخاصة غواتيمالا وهندوراس والسلفادور وهايتي ومنطقة البحر الكاريبي، مما يجبر سكانها على الفرار والتماس اللجوء في بلدان أخرى،
- (5) وإذ تسعى إلى ضمان حقوق المهاجرين وطالبي اللجوء على النحو المنصوص عليه في مختلف المعاهدات الدولية، ولا سيما اتفاقية العام 1951 الخاصة بوضع اللاجئين وبروتوكولها للعام 1967،
- (6) وإذ تؤكد من جديد أهداف ميثاق الأمم المتحدة ومبادئه، والإعلان العالمي لحقوق الإنسان، واتفاقيات جنيف، فضلاً عن قيم الاتحاد البرلماني الدولي ومبادئه،
- (7) وإذ تؤكد أن الهجرة والترحيل القسري وتدفق اللاجئين ناجمين عن الظروف الاجتماعية - الاقتصادية والسياسية في بلدان المنشأ التي تستلزم التعاون الدولي في معالجة هذه الأسباب الهيكلية للهجرة،
- (8) وإذ إنها مقتنعة بأن ظاهرة اللاجئين الذين يهربون لأسباب اقتصادية هي واقع،

1. تطالب الأمين العام للاتحاد البرلماني الدولي أن يحيل هذا القرار إلى البرلمانات الأعضاء في الاتحاد البرلماني الدولي والأمين العام للأمم المتحدة وجميع المؤسسات ذات الصلة؛
2. تحث البرلمانات الأعضاء في الاتحاد البرلماني الدولي على التأكد من ضمان التزام حكوماتها بتنفيذ قواعد القانون الدولي وقرارات المجتمع الدولي ومجلس الأمن التابع للأمم المتحدة؛
3. تطالب بتعزيز التضامن الدولي مع بلدان أمريكا اللاتينية ومنطقة البحر الكاريبي، وكذلك مع بلدان إفريقيا والشرق الأوسط حيث تحرض الظروف الاقتصادية والأمنية على هجرة الأشخاص إلى البلدان النامية؛
4. تدعو جميع البرلمانات الأعضاء في الاتحاد البرلماني الدولي أن تضع وتتخذ إجراءات للقضاء على العنف وعدم المساواة عن طريق تنفيذ برامج إنمائية في البلدان التي تشهد مستويات عالية من الهجرة الدولية وبلدان العبور للمهاجرين، من أجل توفير منظورات للتنمية في بلدان منشئهم؛
5. تدعو جميع الحكومات في العالم أن تضع وتنفذ برامج إنمائية تساعد على القضاء على عدم المساواة والفقر وانعدام الفرص والعنف التي يتعرض لها الأشخاص في البلدان ذات المستويات العالية من الهجرة الدولية وبلدان المرور العابر للمهاجرين، بغية تهيئة الفرص في أماكن المنشأ كي لا يجبر الناس على مغادرة مكان منشئهم؛
6. تدعو برلمانات العالم إلى مكافحة جميع أشكال الوصم والتمييز على أساس الانتماء العرقي أو الجنسية أو وضعهم كمهاجرين؛ وبالتالي، سن تشريعات لصالح حقوق المهاجرين الذين يلتمسون الحماية الدولية وضمان مبادئ عدم الإعادة القسرية، وعدم الرفض على الحدود، وعدم احتجاز الأطفال، والمراهقين ومنح امتياز لوحدة الأسرة.





Inter-Parliamentary Union  
For democracy. For everyone.

# 143rd IPU Assembly

## Madrid, Spain

### 26-30 November 2021



Assembly  
Item 2

A/143/2-P.3  
25 November 2021

## Consideration of requests for the inclusion of an emergency item in the Assembly agenda

### Request for the inclusion of an emergency item in the agenda of the 143rd Assembly of the Inter-Parliamentary Union submitted by the delegation of Mexico

On 25 November 2021, the Secretary General received from the delegation of Mexico a request and accompanying documents for the inclusion in the agenda of the 143rd Assembly of an emergency item entitled:

"Impetus to regional development of countries  
with high levels of international migration".

Delegates to the 143rd Assembly will find attached the text of the communication submitting the request (Annex I), as well as an explanatory memorandum (Annex II) and a draft resolution (Annex III) in support thereof.

The 143rd Assembly will be required to take a decision on the request of the delegation of Mexico on Saturday, 27 November 2021.

Under the terms of Assembly Rule 11.1, any Member of the IPU may request the inclusion of an emergency item in the Assembly agenda. Such a request must be accompanied by a brief explanatory memorandum and a draft resolution which clearly define the scope of the subject covered by the request. The IPU Secretariat shall communicate the request and any such documents immediately to all Members.

Furthermore, Assembly Rule 11.2 stipulates that:

- (a) A request for the inclusion of an emergency item must relate to a recent major situation of international concern on which urgent action by the international community is required and on which it is appropriate for the IPU to express its opinion and mobilize a parliamentary response. Such a request must receive a two-thirds majority of the votes cast in order to be accepted.
- (b) The Assembly may place only one emergency item on its agenda. Should several requests obtain the requisite majority, the one having received the largest number of positive votes shall be accepted.
- (c) The authors of two or more requests for the inclusion of an emergency item may combine their proposals to present a joint one, provided that each of the original proposals relates to the same subject.
- (d) The subject of a proposal that has been withdrawn by its authors or rejected by the Assembly cannot be included in the draft resolution submitted on the emergency item, unless it is clearly referred to in the request and title of the subject adopted by the Assembly.

**COMMUNICATION ADDRESSED TO THE SECRETARY GENERAL BY  
SENATOR GEOVANNA DEL CARMEN BAÑUELOS DE LA TORRE, SENATE OF MEXICO**

Mexico, 23 November 2021

Dear Mr. Secretary General,

In accordance with the provisions of Article 14.2 of the Statutes of the Inter-Parliamentary Union and Rule 11.1 of the Rules of the Assembly, I have the honour to submit a request to place on the agenda of the 143rd Assembly of the Inter-Parliamentary Union, which will take place in Madrid, Spain from 27 to 29 November 2021, an emergency item on the subject of:

"Impetus to regional development of countries  
with high levels of international migration".

Please find attached a short explanatory memorandum and a draft resolution defining the scope of the subject matter covered by this request.

Yours sincerely,

(Signed)

Geovanna del Carmen BAÑUELOS  
DE LA TORRE (Ms.), Senator  
Senate of Mexico

## **IMPETUS TO REGIONAL DEVELOPMENT OF COUNTRIES WITH HIGH LEVELS OF INTERNATIONAL MIGRATION**

### ***Explanatory memorandum submitted by the delegation of Mexico***

International cooperation is key to resolving the problems in our region. The creation of appropriate mechanisms, through dialogue and agreement, to protect the most vulnerable persons living in a situation of grave inequality in Latin America and the Caribbean is a priority.

The COVID-19 pandemic exacerbated the inequalities in the different countries in our region by completely changing education, the economy, the world of labour and the society. The Economic Commission for Latin America and the Caribbean (ECLAC) estimates show that 209 million persons in the region lived in poverty in the region at the end of 2020 which was 22 million more than the previous year. However, the pandemic is not the only cause of the profound poverty crisis and inequalities that affect millions of persons who live between the Rio Bravo and Patagonia.

Different kinds of imbalances in the global economic system have plunged millions of persons into poverty and extreme poverty or have been made vulnerable due to social deprivation. In parallel, there emerged violations of economic, social and cultural rights of the population which started the process of the disintegration of the social fabric.

For example, in the case of the Haitian migrants, serious poverty and lack of opportunities in the country were worsened with the 2010 earthquake after which the Haitian population has not experienced any development in more than 10 years.

This situation, of the last 11 years, has caused the dispersal of Haitian migrants throughout Latin America and has resulted in the terrible images of Haitian migrants on the border of Mexico and the United States where they hope to be granted asylum. Briefly, what we are living through today is the result of a decade-long process during which these persons have been unsuccessfully looking for life opportunities and security in Latin America and the Caribbean.

The additional factor in Latin America and the Caribbean is the armed and organized criminal groups that profit from this poverty and recruit thousands of young people to reinforce their organizations. The new generations who live in economically difficult conditions and with few development perspectives see as their survival option either to escape from their place of origin because of violence and poverty or to join a criminal organization.

For example, since 2014, the number of migrants from Honduras, Guatemala and El Salvador seeking asylum in Mexico and the United States has grown substantially. The violence in the north of Central America has reached alarming levels as can be seen in the unfortunate example of San Pedro Sula, Honduras, which is considered an extremely insecure place as there are 87.14 murders for every 100,000 inhabitants. The reality is overwhelming as we face a grave humanitarian crisis in Central America and the Caribbean.

To put it clearly, no one who can meet their basic needs and personal and professional development needs will leave their place of origin, their roots, family and friends, and their possessions to migrate to another country. Migration is a social phenomenon provoked by the people's need to have security and possibilities to overcome poverty and helplessness in their place of origin.

As for migration in the American continent, those opting to migrate to the United States of America by undertaking a voyage during which they are exposed to perils and hardships that are a threat to their physical integrity and lives, with the hope of reaching the so-called "American dream" is nothing more than a search for a decent job to provide for the family.

Parliaments can act to protect the human rights of migrants seeking international protection. The Convention relating to the Status of Refugees adopted in 1951 and its 1967 Protocol define the term "refugee" and determine their rights as well as the obligation of States to protect them.

We must deal with the structural causes of migration. To this effect, the Government of Mexico has decided to design and implement policies aimed at creating zones of economic development, as well as to implement social wellbeing programmes so that people enjoy living in their places of origin instead of having to emigrate because of poverty and marginalization.

One such example is the "Sembrando vida" (Sowing Life) Programme whose main aim is to convert rural communities into strategic sectors by developing the countryside, to increase the productivity of these low-producing areas and guarantee sustainable regional short-, mid- and long-term development. The Programme was fully welcomed by the United States Special Envoy John Kerry who committed to cooperate to have the programme implemented in Central America.

On his part, the President of the United States Joseph Biden agreed with the President of Mexico Mr. Andrés Manuel López Obrador to promote the Youth Constructing the Future Programme in Honduras which offers opportunities for the professional integration of youth to enhance their opportunities for professional development.

We must combat the structural causes of migration and abandon xenophobic policies. There must be respect for the principles of non-refoulement, non-rejection at borders, non-detention of children and adolescents and family unity as central elements of migratory policies.

Let us advance in line with a paradigm that offers full protection of the rights of migrants and asylum seekers through international cooperation as an instrument that can resolve the structural causes of migration which force thousands of people to flee their country.

**IMPETUS TO REGIONAL DEVELOPMENT OF COUNTRIES WITH HIGH LEVELS  
OF INTERNATIONAL MIGRATION**

***Draft resolution submitted by the delegation of MEXICO***

The 143rd Assembly of the Inter-Parliamentary Union,

- (1) *Expressing* its deep concern at the globally prevalent marginalization, exclusion and violence against the migrant population that enjoys international protection,
- (2) *Convinced* that peace, security and development are closely interlinked,
- (3) *Recognizing* that migration is a global phenomenon caused by the socioeconomic conditions people face in their country of origin,
- (4) *Noting* the insecurity that various regions in the world are currently experiencing, more specifically Guatemala, Honduras and El Salvador, Haiti and the Caribbeans, that forces their populations to flee and seek refuge in other countries,
- (5) *Seeking to guarantee* the rights of migrants and persons seeking asylum as laid down in various international treaties, in particular the 1951 Convention relating to the Status of Refugees and its 1967 Protocol,
- (6) *Reaffirming* the objectives and principles of the Charter of the United Nations, the Universal Declaration of Human Rights and the Geneva Conventions, as well as the values and principles of the Inter-Parliamentary Union,
- (7) *Affirming* that migration, forced displacement and the flow of refugees are due to the socioeconomic and political conditions in countries of origin necessitating international cooperation in addressing these structural causes of migration,
- (8) *Convinced* that the phenomenon of refugees who flee for economic reasons is a reality,
  1. *Requests* the IPU Secretary General to transmit the present resolution to the IPU Member Parliaments, the United Nations Secretary-General and all relevant institutions;
  2. *Urges* the IPU Member Parliaments to ensure that their governments commit to implement the norms of international law and the resolutions of the international community and the United Nations Security Council;
  3. *Requests* the strengthening of international solidarity with Latin American and the Caribbean countries, as well as with countries in Africa and the Middle East where economic and security conditions incite the migration of persons to developed countries;
  4. *Calls upon* all IPU Member Parliaments to design and undertake actions to eliminate violence and inequality by implementing development programmes in countries with high levels of international migration and migrant transit countries to offer perspectives of development in places of origin;
  5. *Calls upon* all governments in the world to design and implement development programmes that help eliminate inequality, poverty, lack of opportunities and violence experienced by persons in countries with high levels of international migration and migrant transit countries in order to develop opportunities in places of origin so that people are not forced to leave their place of origin;
  6. *Calls upon* the parliaments of the world to combat all forms of stigmatization and discrimination on the basis of ethnicity, nationality or migratory status; and, consequently, to legislate in favour of the rights of migrants seeking international protection and to guarantee the principles of non-refoulement, non-rejection at borders, non-detention of children and adolescents and to privilege family unity.